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Izrada Strategije razvoja 
Univerziteta Crne Gore, ko-
ja do sada nije postojala, u 
fokusu je za 2019. godinu, 
kao jedna od najznačajnijih 
preporuka Evropske asoci-
jacije univerziteta, a kojom 
će se definisati dugoročan 
pravac razvoja Univerzite-
ta, kazao je u razgovoru za 
Dnevne novine rektor Dani-
lo Nikolić. Iako zadovoljan 
budžetskim izdvajanjima 
koja iz godine u godinu bi-
lježe rast, konstatuje da ta 
sredstva mogu pokriti sa-
mo osnovno funkcionisa-
nje, odnosno plate zaposle-
nih i dio režijskih troškova. 
Rektor kaže i da ne očekuje 
tužbe profesora kojima, ka-
ko objašnjava nijesu sma-
njenje osnovne zarade, već 
korigovana primanja ko-
ja su zaposleni ostvarili po 
osnovu rada preko norme. 
Objašnjava da su formirali 
i radni tim, koji je posjetio 
sve fakultetske jedinice, ra-
di utvrđivanja ispravnosti 
unošenja podataka u bazu 
opterećenja od strane pro-
dekana za nastavu. Na osno-
vu podataka u bazi optere-
ćenja se vrši obračun zara-
da. Na pojedinim fakulteti-
ma su, dodaje uočena velika 
odstupanja od stvarnog sta-
nja, kao što je na primjer, da 
na Filološkom fakultetu nije 
unijet cijeli jedan studijski 
program u opterećenje na-
stavnika. Govoreći o plagi-
ranju, on je kazao da je Uni-
verzitet do sada izvršio oko 
250 provjera preko I-thenti-
cate softvera. 

DN: Prošlo je nešto više 
od godinu od kako ste iza-
brani za rektora UCG. Jeste 
li zadovoljni ostvarenim 
rezultatima? 

NIKOLIĆ: Godina je do-
voljna da nešto uradite, ali 
nije dovoljna i za sve ono 
što ste postavili kao cilj. Ra-

zloga za zadovoljstvo imam 
zbog više zacrtanih priori-
teta koje su moji saradni-
ci i zaposleni Univerziteta 
uspješno realizovali, a pred-
stavljaju preduslove za da-
lji razvoj. 

DN: A to je?
NIKOLIĆ: Univerzitet je 

dobio preko dva miliona 
eura grantova iz evropskih 
fondova, čime se unaprije-

dila međunarodna vidlji-
vost Univerziteta i ojačala 
njegova internacionalizaci-
ja. Dodatna značajna sred-
stva za istraživanje smo 
obezbijedili kroz različite 
programe Ministarstva na-
uke, kao na primjer dodje-
le stipendija za doktorska 
istraživanja. Takođe, pot-
pisali smo nove bilateral-
ne ugovore koji će našim 
studentima, profesorima i 
istraživačima otvoriti broj-
ne mogućnosti.

Kroz novoformirani Ra-
zvojni fond Univerziteta, iz-
dvojili smo više od pola mi-
liona eura za nabavku ne-
ophodne nastavne opreme 
i adaptaciju objekata. Plani-
ramo da i u narednoj godini 
izdvojimo još veća sredstva 
za ovu namjenu.

MN: Što je sa statusom 
zaposlenih?

NIKOLIĆ: U cilju pobolja-
šanja statusa zaposlenih 
na Univerzitetu, pokre-
nuli smo inicijativu za iz-
mjenu Kolektivnog ugovo-
ra, kojom bi se koeficijen-
ti zarada uskladili sa Zako-
nom o zaradama u javnom 
sektoru, što bi za posljedi-
cu imalo povećanje zara-
da zaposlenih. Formira-
li smo Stambeni fond Uni-
verziteta, kojim će se u re-
lativno kratkom (kreditni 
aranžmani) ili u dužem ro-
ku (izgradnja stambenih je-
dinica) rješavati stambene 
potrebe zaposlenih. Fond 
će u narednoj godini ras-
polagati sa novčanim sred-
stvima prihodovanim od 
prodaje neraspodijeljenih 
stanova u zgradi Unistan 
II i dijela zemljišta koje je 
u vlasništvu Univerziteta, 
na kojem detaljnim urbani-
stičkim planom nije predvi-
đena izgradnja sopstvenog 
građevinskog objekta. Upo-
redo sa tim, radićemo i na 
izmjeni Pravila studiranja 
na Univerzitetu, jer smo u 

oba dokumenta konstanto-
vali nedovoljno prepozna-
vanje specifičnosti nastave 
određenih studijskih pro-
grama, posebno na prirod-
nim naukama i umjetnosti.

D N :  Č i m e  n i j e s t e 
zadovoljni? 

NIKOLIĆ: Osim zadovolj-

stva, moja je obaveza da bu-
dem i kritičan i da znam šta 
se može i mora unapređiva-
ti. U tom dijelu, radimo na 
unapređenju procesa reali-
zacije odluka koje je sada u 
nekim segmentima sporo i 
neefikasno. Radimo, zatim, 
na unapređenju procedura 

MijenjaMo KoleKtivni ugovor, 
najbolji će iMati najveće plate

INTERVJU: REKTOR UNIVERZITETA CRNE GORE dANIlO NIKOlIć ZA dNEVNE NOVINE

 ⌦ Bojana Pejović

 “Prije mjesec dana smo 
formirali radni tim, koji 
je Posjetio sve fakultet-
ske jedinice, radi utvrđi-
vanja isPravnosti unoše-
nja Podataka u bazu oP-
terećenja od strane Pro-
dekana za nastavu. na 
osnovu Podataka u ba-
zi oPterećenja se vrši 
obračun zarada. na Poje-
dinim fakultetima su uo-
čena velika odstuPanja 
od stvarnog stanja, kao 
na Primjer, da na filološ-
kom fakultetu nije unijet 
cijeli jedan studijski Pro-
gram u oPterećenje na-
stavnika, ili na Primje-
ru Pojedinih umjetničkih 
fakulteta, gdje smo ima-
li slučajeve nePravilnog 
unosa Podataka Po Pred-
metima. kao što smo već 
više Puta naveli, uvažiće-
mo sve korekcije u cilju 
što isPravnijeg unosa i 
valorizacije Podataka u 
bazu oPterećenja, nakon 
čega će, očekujem, doći 
do značajnog Povećanja 
dijela zarade Preko nor-
me za Pojedine nastavni-
ke i saradnike”.
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INTERVJU: REKTOR UNIVERZITETA CRNE GORE dANIlO NIKOlIć ZA dNEVNE NOVINE Besplatne master studije od 2020/21. godine
DN: Vlada je nedavno pri-

hvatila Vaš predlog da i ma-
ster studije budu besplatne...

NIKOLIĆ: Besplatne ma-
ster studije će početi stu-
dijskom 2020/21. godinom. 
Univerzitet ima akreditova-

na 73 nova studijska progra-
ma na master studijama. Za 
svaki od tih programa, Mi-
nistarstvo prosvjete je odo-
brilo licencu, odnosno mak-
simalan broj studenata koji 
se može upisati na određeni 

studijski program. U nared-
noj godini je u planu izrada 
Pravila studiranja na novim 
dvogodišnjim master stu-
dijama, kojim će se, izme-
đu ostalog, definisati način 
upisa i studiranja.

uz pomoć softvera Do saDa provjereno 250 raDova
 DN: Plagiranje je tema ko-

ja je u proteklom periodu bi-
la često u fokusu javnosti. Ko-
liko je radova do sada provje-
reno? Dokle se stiglo sa provje-
rom rada Alekse Bečića? CGO 
je tražio i provjeru rada Vese-
lina Veljovića... Od čega zavi-
si da li će UCG provjeravati ne-

čiji rad?
NIKOLIĆ: Univerzitet je do 

sada izvršio oko 250 provje-
ra preko I-thenticate softvera 
u cilju prevencije plagijarizma 
na Univerzitetu. U slučaju rada 
Alekse Bečića, na osnovu Odlu-
ke Senata, formirana je struč-
na komisija i provjera rada je 

u toku.
Podnijeta su dva zahtjeva za 

provjeru autentičnosti magi-
starskih radova, od donošenja 
Odluke kojom se uređuje pret-
hodni postupak za utvrđivanje 
plagijata publikacije/autor-
skog djela akademskog osoblja 
i lica sa naučnim i istraživač-

kim zvanjima. Za jedan pred-
met je formirana komisija, dok 
je za drugi rad, formiranje ko-
misije na fakultetu na kojem 
je odbranjen rad, u proceduri.

Nadležna tijela Univerzite-
ta će tretirati svaki podneseni 
zahtjev, u skladu sa ovlašćenji-
ma i propisanim procedurama.

i njihove transparentnosti, 
koje ne postoje ili su preva-
ziđene, nejasne ili nekon-
zistentne. Takođe, usmje-
reni smo na obezbjeđenje 
kvaliteta, kao i na jačanje 
kadrovskih i administra-
tivnih kapaciteta, svjesni 
činjenice da kao vrhovna 
akademska institucija, tre-

ba da promovišemo napre-
dak i inovaciju svake vrste, 
a posebno gdje je to u služ-
bi jačanja ljudskih resur-
sa, kao ključnog generato-
ra razvoja.   

DN: Šta će biti u fokusu 
rada Univerziteta u 2019? 
Zašto?

NIKOLIĆ: Izrada Strate-
gije razvoja Univerziteta 
Crne Gore, koja do sada ni-
je postojala, nam je u foku-
su za 2019. godinu, kao jed-
na od najznačajnijih pre-
poruka Evropske asocija-
cije univerziteta, a kojom 
ćemo definisati dugoročan 
pravac razvoja UCG. Do No-
ve godine će biti formirani 
radni timovi iz više struč-
nih grupa, u čijem sasta-
vu će biti dekani i direkto-
ri, profesori i saradnici, stu-
denti, alumnisti, naučna di-
jaspora, kao i predstavnici 
privrednog i javnog sek-
tora, a plan je da Strategi-
ja bude završena do okto-
bra 2019. godine. U izra-
di strategije ćemo imati i 
ekspertsku pomoć iz ino-
stranstva, uz značajnu po-
dršku Savjeta Evrope. 

Intenziviraćemo aktiv-
nosti na izmjeni Kolektiv-
nog ugovora i Pravila stu-
diranja, gdje će akcenat bi-
ti na naučnoistraživačkom 
i umjetničkom radu, u po-
ređenju sa postojećim, gdje 
je akcenat bio na broju na-
stavnih časova. Istraživač-
ke i inovativne aktivnosti 
biće dodatno intenzivira-

ne i kroz novu organizaci-
onu jedinicu Institut - Cen-
tar izvrsnosti za istraživa-
nja i inovacije.

Svakako jedna od naj-
značajnijih aktivnosti Uni-
verziteta u narednoj godi-
ni se odnosi na realizaci-
ju projekta uspostavljanja 
prvog Naučno-tehnološkog 
parka u Crnoj Gori.

DN: Jeste li zadovoljni 
sredstvima opredijeljenim 
u Budžetu za UCG? 

Nikolić: S jedne strane 
sam zadovoljan, jer budžet-
ska izdvajanja zadnjih go-
dina bilježe rast, dok s dru-
ge strane, moram konsta-
tovati da ta sredstva mogu 
pokriti samo osnovno funk-
cionisanje, tj. plate zaposle-
nih i dio režijskih troškova, 
pošto su i troškovi za razvoj 
i održavanje Univerziteta, 
takođe porasli. Opšta ocje-
na je da je Univerzitet je u 
2018. godini ostvario pozi-
tivne poslovne rezultate i 
da je finansijska situacija 
u potpunosti stabilna.

Zaposleni se podstiču da 
konkurišu kod međuna-
rodnih fondova za naučne 
i istraživačke projekte, ali 
je neophodno i na nacional-
nom nivou postići moguć-
nost da se izdvoje znatno ve-
ća sredstva za naučno-istra-
živački rad, jer su ulaganja 
u ovu oblast direktno pove-
zana sa međunarodnim po-
zicioniranjem i konkuren-
tnošću našeg Univerziteta. 
Bez namjenskih ulaganja 
ne može biti značajnih po-
maka i boljih rezultata.  

DN: Šta će se dešavati sa 
profesorskim platama? 
Predsjednik UO UCG je ka-
zao da nije riječ o smanje-
nju plata već honorara, a po-
jedini profesori najavljuju 

tužbe. Da li je već bilo tužbi 
i šta UCG planira da uradi?

NIKOLIĆ: Što se tiče tre-
nutnog obračuna zarada, 
kao što smo na Univerzite-
tu i ranije više puta ponav-
ljali, ne radi se o smanjenju 
osnovne zarade, već o ko-
rekciji primanja koja su za-
posleni ostvarili po osno-
vu rada preko norme. Kod 
nekih zaposlenih je došlo 
do smanjenja dijela zara-
de preko norme, a kod dru-
gih do povećanja, u zavisno-
sti od opterećenja u nasta-
vi, odnosno broja predmeta, 
studenata i grupa, u skladu 
sa novim nastavnim pro-
gramom za ovu studijsku 
godinu.

I prethodnih godina se na 
početku školske godine usa-
glašavao obračun zarade sa 
novim opterećenjima u na-
stavi, ali su pojedini medi-
ji, iz njima poznatih razloga, 
dali veliki značaj ovoj temi 
u naglašenom negativnom 
kontekstu. Na sastanku ru-
kovodstva Univerziteta sa 
sindikalnim predstavnici-
ma, data je puna podrška 
svim mjerama za pobolj-
šanje statusa zaposlenih 
na Univerzitetu, tako da ne 
očekujem pokretanje tužbi, 
naročito ako se ima u vidu 
da su svi obračuni izvršeni 
u skladu sa važećim propi-
sima. Svjesni smo da se ne-
ki osjećaju zakinutim, ali 
se već uspostavljena pra-
vila i kriterijumi moraju 
poštovati.

Pristupili smo izradi iz-
mjena Kolektivnog ugovo-
ra, kako bismo usaglasili 
koeficijente rada sa Zako-
nom o zaradama u javnom 
sektoru, što bi trebalo da re-
zultira i povećanjem zara-
da na Univerzitetu. Narav-
no, očekujem da će se no-
vim kolektivnim ugovorom 

bolje i preciznije prepozna-
ti kvalitet nastavnog rada, 
radno opterećenje i nauč-
noistraživački doprinos 
zaposlenih, odnosno da će 
najkvalitetniji i najvredni-
ji ostvarivati i najveće za-
rade. Posredstvom novog 
Kolektivnog ugovora i no-
vih Pravila studiranja, na-
ći ćemo način da bolje defi-
nišemo i uvažimo određe-
ne specifičnosti pojedinih 
nastavnih, odnosno studij-
skih programa.

DN: Da li se, po Vašem mi-
šljenju, crnogorska aka-
demska zajednica dovoljno 
uključuje u afirmaciju gra-
đanskog koncepta države, u 
zaštitu crnogorskog identi-
teta, u promociju evropskih 
standarda, budući da smo 
prva naredna članica EU... 
Gdje je tu UCG? 

NIKOLIĆ: Moje je mišlje-
nje da se akademska zajed-
nica, svakako, može i mo-
ra mnogo više uključivati u 
sve aspekte koje ste naveli, 
jer upravo akademsku za-
jednicu obavezuje da izno-
si svoja mišljenja i stavove 
i bude proaktivna u svim 
društvenim procesima.

Takođe, naša je obave-
za i opredjeljenje da stva-
ramo ambijent u kojem će 
mladi ljudi moći da ostvare 
svoj profesionalni potenci-
jal, steknu savremene vje-
štine i razvijaju svoju kre-
ativnost. Smatram da kroz 
intelektualnu emancipaci-
ju studentske populacije i 
institucionalno promovi-
sanje principa etičkog po-
našanja i multikulturalne 
tolerancije, snosimo veliki 
dio odgovornosti za izgrad-
nju demokratskog druš-
tva i afirmaciju građan-
skog koncepta crnogorske 
države. 

Nikolić


